
  

 

 

 

 

MAJANDUS- JA EELARVEKOMISJONI KOOSOLEKU PROTOKOLL 

 

 

 

Jõhvis, 12. septembril 2022, nr 1-5.9/13 

 

Koosoleku algus kell 14.00 

                   lõpp kell 16.00 

 

Koosolekut juhatas majandus- ja eelarvekomisjoni esimees Paul Paas, protokollis volikogu kantselei 

juhataja-jurist Piia Lipp. 

 

Osa võtsid: komisjoni liikmed ning vallavalitsusest abivallavanem Arvo Aller, arendusnõunik Rein 

Luuse ja GIS spetsialist Jekaterina Prudnikova (registreerimisleht lisatud). 

 

Päevakorras: Jõhvi valla arengukava 2023–2030 koos eelarvestrateegiaga aastateks 2023–2026. 

 

Komisjoni esimees Paul Paas juhatas koosoleku sisse ning andis komisjoni liikmetele teada, et seoses 

muudatusettepanekute rohkusega tuleb komisjonil koguneda septembrikuus ehk veel ühel korral, et 

jõuaks kõik üle vaadata. 

 

Arendusnõunik Rein Luuse teavitas komisjoni liikmeid, et majandus- ja eelarvekomisjon vaatab üle 

kõik need valdkonnad, mida teised komisjonid ei ole käsitlenud, nt teede, maade, 

kommunaalmajanduse jt teemad. Samuti tutvustas ta komisjoni liikmetele arengukava ja 

eelarvestrateegia menetlemise käiku ning ülesehitust. 

Mihhail Derbnev: praegu on tekstis palju fantaasiat, nt transiit Sankt-Peterburi suunal. 

Toimus arutelu arengut toetavate ressursside ja nende esitatud sõnastuse osas. Komisjoni liikmed 

leidsid, et eelnimetatud transiit kuulub rahvusvahelisse transpordikoridori ning poliitiline olukord ei 

tee seda olematuks. 

 

Tarmo Tohver: kui palju peaksime arengukavas kajastama naaberomavalitsuste paralleelstruktuure ja 

-objekte (punkt 1.9.2), nt Jõhvis kõrgkooli ei ole, kuid Kohtla-Järvel on, mis vajab arendamist. 

Rein Luuse: leian, et olulisemaid struktuure ja objekte peaks arengukava kindlasti kajastama. 

Mihhail Derbnev: Tallinna Tehnikaülikooli Virumaa Kolledži võiks Jõhvi tuua. 

Paul Paas: kindlasti lähiajal sellele ei mõelda, sest kolledžit on suurelt arendatud. 

Kohalolijate vahel toimus arutelu Virumaa Kolledži Jõhvi üle toomise põhjenduste (nt raudteejaama 

olemasolu) ja võimaluste üle ning arutati ka Jõhvi lennuvälja arendamise teemadel – kas see on 

mõistlik, kui Narva lennuvälja arendamine ka ette võetakse. 

 

Rein Luuse: on tehtud ettepanek arengukavast välja jätta punkt 1.10.1.2 – komisjoni liikmed 

nõustusid ettepanekuga. 

 

Rein Luuse: punktis 1.10.1.3 on senisele tekstile lisatud Jõhvi Äripargi II etapi kavandamine ja 

rajamine – komisjoni liikmed nõustusid sõnastuse lisamisega teksti. 

Rein Luuse punktis 1.10.1.4 on lisatud selgitus Farmi Piimatööstuse kontserni kuuluvuse kohta ning 

punkti 1.10.1.10 lause ehitust ja sisu on parandatud – komisjoni liikmed ei vaielnud muudatustele 

vastu. 
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Rein Luuse: punkti 1.10.2 (arengut takistavad piirangud) on lisatud alapunktid 1.10.2.7 ja 1.10.2.8 

vastavate sõnastustega: „Jõhvi linna turg on tehniliselt amortiseerunud kontseptsioon endisaegne“ ja 

„Talupoe sulgemise järgselt ei ole keskset kohta talutoodanguga kauplemiseks. Kaubanduskettide 

vastavateemaliste lettide valik sisaldab kohalikku toodangut harva.“. 

Komisjoni liikmed nõustusid punktide lisamisega esitatud sõnastuses ning toimus arutelu milline 

peaks turg edaspidi välja nägema ja millist toodangut sel võiks müüa. 

 

Rein Luuse: punkti 1.11.1.3 on lisatud arengut toetava ressursina koolitusasutus kood/JÕHVI – 

komisjoni liikmed nõustusid lisatuga esitatud sõnastuses. 

 

Tarmo Tohver: punkti 1.11.2.1 on arengut takistava piiranguna lisatud eestikeelse kutsehariduse 

õppekavade vähene pakkumine regioonis, kuid leian, et ka kõrghariduse eestikeelset õppekava ei ole 

võimalik regioonis läbida. 

Üksmeelselt otsustati, et sõna „kutsehariduse“ asendatakse sõnadega „kutse- ja kõrghariduse“. 

 

Rein Luuse tutvustas komisjoni liikmetele punkti 1.15.1.5 sõnastuse muudatusi, millega komisjoni 

liikmed nõustusid. 

 

Rein Luuse: punktis 1.15.2.4 on muudetud sõnastust välja tuues eritasandiliste raudteeületuskohtade 

konkreetsed kohad (promenaad ja Malmi/Raudtee tn piirkond). Komisjoni liikmed nõustusid 

muudatusega. 

 

Paul Paas: maaelukomisjoni liikme poolt on tehtud ettepanek, et punktis 1.15.2.3 tuleks konkreetselt  

sisse viia tänavate nimetused, kus välisvalgustus puudub ja kuhu on planeeritud need rajada ning 

tuleks koostada ka ajakava. 

Kohalolijate vahel toimus arutelu kas ja kui suures mahus tuleks või kas üldse kajastada arengukavas 

konkreetseid tänavaid või külasid, kus puudub välisvalgustus. 

Arvo Aller: oleme mõelnud külade välisvalgustusele, kuid välisvalgustus tuleks rajada koostöös 

elanikega, mitte vallavalitsuse poolt määratud kohtadesse ja arvul. 

Komisjoni liikmed otsustasid üksmeelselt, et olemasolevat sõnastust ei muudeta, st punkti ei 

konkretiseerita tänavate või külade nimetamisega, millised vajaksid välisvalgustuse rajamist või 

parandamist. 

  

Rein Luuse: arengut takistava piiranguna on lisatud punkt 1.15.2.8 sõnastuses „Rohkem tähelepanu 

vajab klassikalise tsiviilkaitse valdkond (varjendid ja varjumiskohad, kohapealsete reservide 

varumine, alternatiivne energiaga varustatus jne)“. 

Komisjoni liikmed nõustusid punkti lisamisega esitatud sõnastuses. 

 

Koosolekult lahkus Arvo Aller. 

 

Punkti 1.17.2.2. arutelu käigus selgitas arendusnõunik Rein Luuse, mida sisaldab lisatud mõiste 

„lähiliikumispaigad“. Komisjoni liikmed nõustusid lisatud sõnastusega. 

 

Rein Luuse: lisatud on punkt 1.17.2.9 sõnastuses „Jõhvi linna keskväljak on tehniliselt 

amortiseerunud ja kujunduslahenduseta“. Komisjoni liikmed nõustusid punkti lisamisega. 

 

Seejärel tutvustas arendusnõunik komisjoni liikmetele arengukava teksti muudatusi (punktid 

1.18.1.1–1.18.1.4, 1.18.1.7 ning 1.18.2.1 ja 1.18.2.7), mis olid esitatud volikogu augustikuu istungile 

esimesele lugemisele. Komisjoni liikmed muudatustele vastuväiteid ei esitanud. 

 

Paul Paas: maaelukomisjoni liikme ettepanek on, et punkti 1.18.2.4 tuleks sisse viia viide, et 

koostatava teehoiukavasse viiakse sisse kõik need teed, millel puudub asfalt – või niinimetatud 



  

mustteekate ja nende üksikasjaline tähtaegne täitmine. 

Rein Luuse: teehoiukava kohane teede ja tänavate remont on kajastatud arengukava punktis 5.9.1.1, 

mistõttu ei toeta ette pandud teksti lisamist arengukava arengut takistavate piirangute peatükki. 

Komisjoni liikmed nõustusid arendusnõuniku seisukohaga. 

 

Koosolekult (Teamsist) lahkus Irina Šulgina. 

 

Alapeatüki 1.19 arutelu juures andis arendusnõunik Rein Luuse komisjoni liikmetele edasi 

vallavalitsuse seisukoha, mille kohaselt ei peeta reaalseks lausalist suurte vee- ja 

kanalisatsioonitorustike ehitamist. 

Muudatusettepanekuid sellesse alampeatükki komisjoni liikmed ei teinud. 

 

Rein Luuse selgitas komisjoni liikmetele punktide 1.19.2.3 ja 1.19.2.4 sõnastuste täiendamise 

põhjuseid. Komisjoni liikmed nõustusid täiendustega. 

 

Rein Luuse tutvustas komisjoni liikmetele arengukavasse lisatud punkti 1.20.2.3 „Kaugkütte 

soojavarustuses on tipukoormuse katmiseks reservvõimsuse kütteallikaks maagaas, mille 

kättesaadavus tänapäeval võib olla raskendatud ja hind kõrge. Samuti ei ole hetkel alternatiivset 

küttevõimsust kaugemaks tulevikuks, puhuks kui õli tootmine peaks vähenema ja koos sellega 

kahanema senise kütteallika – uttegaasi – kogus.“ Põhjuseid. Komisjoni liikmete vahel toimus arutelu 

soojamajanduse teemadel. 

 

Komisjoni liikmed nõustusid Rein Luuse selgitamisel punktide 1.21.1.1, 1.21.2.2 ja 1.21.2.4 

(elamumajanduse arengut toetavad ressursid) muudatusettepanekutega. 

 

Punkti 1.23.1.5 (looduskeskkonna arengut soodustavad ressursid) osas toimus arutelu Tammiku 

aherainepuistangut puudutava osa arengukava tekstist välja jätmise ning aherainemäe edasise 

võimaliku saatuse osas.  

Komisjoni liikmed nõustusid nimetatud punktis sõnastuse muutmisega vastavalt esimese lugemise 

läbinud sõnastusele. 

 

Rein Luuse andis selgitusi punkti 1.23.2.2 (looduskeskkonna arengut takistavad piirangud – 

üleujutusrisk Pühajõe lähikonnas) muutmise põhjuste kohta ning komisjoni liikmed muudetud 

sõnastusele vastuväiteid ei esitanud. 

 

Peatükkide 2 „SWOT-analüüs ja võtmevaldkonnad“, 3 „Visioon 2030“ ja 4 „Arengumudel“ osas 

andis Rein Luuse komisjoni liikmetele ülevaate esimese lugemise läbinud muudatusettepanekutest 

ning muudatuste põhjustest, millistele komisjoni liikmed vastuväiteid ega uusi ettepanekuid ei 

esitanud, v.a punti 4.3.3 alapunkti 18 osas, kus komisjoni liikmed leidsid, et toetada tuleb eesti keele 

ja kultuuri õpet (senine tekst „toetada eesti ja vene keele/kultuuri õpet“). 

 

Komisjoni esimees Paul Paas tegi ettepaneku katkestada arengukavasse esitatud 

muudatusettepanekute ülevaatamine ning jätkata seda alates 5. peatükist majandus- ja 

eelarvekomisjoni järgmisel koosolekul 19.09.2022, algusega kell 14.00. 

 

 

 

 

 

Paul Paas 

Koosoleku juhataja 


